
PROTOKÓŁ NR 48/2018 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 

w dniu   07  listopada   2018 roku. 
 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Listą obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, 
Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo.  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie. 
2.  Zaopiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawie: 
     1/  utworzenia Zespołu Szkół im. Powstańców Wielkopolskich w Brennie,  
     2/  zmiany uchwały Nr XXX/158/2017 Rady Gminy Wijewo z dnia 28 lutego 2017r.  
          dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego ustroju  
          szkolnego, 
     3/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
          na terenie Gminy Wijewo w 2019r., 
     4/  uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi  
          oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności  
          pożytku publicznego i o wolontariacie, 
     5/  wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej nieruchomości gruntowej o numerze  ewidencyjnym  
         493/2, obręb Wijewo, 
     6/  zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  
     7/  zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
3.   Sprawy bieżące. 
4. Zapytania i wolne wnioski. 
5. Zakończenie. 
 
Obradom komisji stałych rady przewodniczył Radny Pan Edwin Wojciech – przewodniczący 
Komisji Gospodarczej. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz gości. Przedstawił proponowany 
porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
Ad. pkt. 2 
 
     1/  projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół im. Powstańców Wielkopolskich 
w Brennie przedstawił Przewodniczący obrad. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – proces powstania Zespołu Szkół w Brennie od 1. 01. 2019 r. 
spowodował, że została zwołana dzisiejsza sesja. W skład Zespołu wejdą Szkoła Podstawowa 
i Szkoła Branżowa I stopnia. Do projektu uchwały załączniki stanowią:  akt założycielski oraz 
statut placówki. Z dniem 01.01.2019 pracownicy dotychczasowych placówek zostają 
pracownikami zespołu Szkół w Brennie. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wyjaśnił, że wcześniej była podejmowana już 
uchwała w tej sprawie dotycząca zamiaru utworzenia zespołu. 



Pani Aneta Bajon – uchwała o zamiarze utworzenia wynika z procedury tworzenia zespołu. 
Uchwała o zamiarze jest wymagana do uzyskania opinii Związków Zawodowych, Kuratorium 
Oświaty i Rad Pedagogicznych. Po uzyskaniu pozytywnej opinii można przedstawić do 
zaopiniowania ostateczną wersję uchwały. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 2 
 
     2/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/158/2017 Rady Gminy Wijewo z dnia 
28 lutego 2017r. dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego 
ustroju szkolnego. 
Pani Aneta Bajon – do niniejszego projektu wymagane są również opinie kuratorium i związków 
zawodowych. Otrzymane opinie są pozytywne dlatego możemy przedstawić projekt do uchwalenia 
przez radę. Każda ze szkół obecnie posiada swój obwód działania oraz siedzibę placówki w 
miejscu działania. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 3 
 
     3/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Wijewo w 2019r., 
Pani Dorota Mitrus – poinformowała, że Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Wijewo podejmowany jest corocznie, zgodnie 
z wymogami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Obejmuje 
zadania realizowane przez GKRPA powołaną przez Wójta Gminy. Zaznaczyła, że w roku 
bieżącym znacznie wzrosła liczba osób zgłoszonych do komisji w celu skierowania na leczenie. Na 
realizację  programu  przeznacza się 75 000,00 zł. pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń 
na sprzedaż alkoholu. 5 000,00 zł. z tej kwoty wydzielone jest na walkę z narkomanią. 
W porównaniu do roku obecnego zwiększone zostały wydatki na programy profilaktyczne w 
szkołach o 30 %. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 4 
 
     4/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Wijewo 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – program ten jest uchwalany corocznie i obowiązuje w roku 
budżetowym. Uchwalenie programu poprzedza konsultacja społeczna, która trwała do 5 listopada 
br. W wyniku ogłoszonych konsultacji  wpłynęła jedna uwaga od OSP Wijewo o uwzględnienie 
w programie tematu bezpieczeństwa i porządku publicznego. Uwaga została uwzględniona 
i wprowadzona do programu jako dodatkowe zadanie. Na współpracę gminy z organizacjami 
pozarządowymi w zakresie:  
- kultury fizycznej i sportu,  
- kultury, sztuki i tradycji,  
- ochrony i promocji zdrowia, nauki,  
- edukacji, oświaty i wychowania,  
- bezpieczeństwa i porządku publicznego w budżecie przeznaczono 61 000,00 zł. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – GKS Brenewia zwróciła się o zwiększenie dotacji, 
w związku ze zwiększonymi kosztami obsługi klubu. Czy będzie to ujęte w ramach konkursu czy 
w budżecie gminy, 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – kwota ujęta w programie musi być zgodna z zapisem 
w budżecie. Po rozstrzygnięciu konkursu Wójt może dokonać zwiększenia w formie autopoprawki 



lub zwiększyć kwotę do konkursu. Co do wniosku, gmina nie  wszystkie zadania przedstawione w 
piśmie może finansować. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 5  
 
     5/  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej nieruchomości gruntowej 
o numerze  ewidencyjnym 493/2, obręb Wijewo. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – uchwała w tej sprawie była podejmowana w miesiącu 
wrześniu. Obecnie zmianie uległa powierzchnia działki, ponieważ dokonano jej podziału, gdzie  
został wydzielony teren z przeznaczeniem na poszerzenie drogi 305 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 6 
 
     6/ projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – w uchwale budżetowej na 2018 rok określone zostały dochody 
z tytułu kredytu w kwocie 3 472 390 zł. Projekt mówi o zaciągnięciu kredytu długoterminowego 
w kwocie 510 000 zł. na pokrycie spłaty wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W trakcie roku 
zaciągnięty został kredyt na spłatę zobowiązań z tytułu budowy kanalizacji w Brennie i obecną 
kwota stanowi pozostałą sumę dochodów z tytułu planowanej pożyczki. Podjęcie takiej uchwały 
jest poprzedzone tabelą kredytową, która jest opiniowana przez RIO. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – na jaki okres jest planowana pożyczka, kiedy będziemy ją 
spłacać, w  jaki sposób wpłynie na zadłużenie gminy Wijewo,  
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – spłata tej kwoty będzie realizowana w latach 2026-2028 i jest 
ujęta w WPF dlatego nie wpłynie na wielkość zadłużenia. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 7 
 
     7/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt uchwały obejmuje zwiększenia dochodów i wydatków 
budżetu gminy na kwotę 8 200,00 zgodnie z załącznikiem Nr 1 i 2. 
DOCHODY 
Dział 630 – turystyka – zwiększa się dochody o kwotę 3 000,00 zł. otrzymane w ramach konkursu 
„Aktywna Wieś Wielkopolska” na rzecz wsi Brenno, 
Dział 750 – administracja publiczna – zwiększa się dochody o 5 000,00 zł. jako dotacje  z powiatu 
na zakup samochodu dla OSP Wijewo, 
Dział 900 – gospodarka komunalna –wprowadza się kwotę 200,00  zł. jako darowiznę na budowę 
oświetlenia ulicznego na ul. Wichrowej, 
WYDATKI 
Dział 010 – rolnictwo – zwiększa się o 3 000,00 zł. na konserwację rowu melioracyjnego, 
Dział 630 – turystyka  - zwiększa się  o 3 000,00 zł. jako środki z konkursu na wykonanie mostku 
przy jeziorze Breńskim, 
Dział – 710 – działalność usługowa – zmniejszono wydatki o 3 000,00 zł. jako niewykorzystane 
środki, 
Dział 754 – bezpieczeństwo – zmniejsza się wydatki o 6 000,00 zł. w § 4210 i zwiększa 
o 11 000,00 zł. w § 6230 na zakup samochodu typu lekkiego dla OSP Wijewo, 
Dział 801 – oświata – w rozdz. szkoły podstawowe w § 4300 zwiększono wydatki o 200,00 zł.  a w 
§ 4520 zmniejszono wydatki o 200,00 zł. 
Rozdz. 80110 –gimnazja – w § 4270 zmniejszono wydatki o  1 200,00 zł. a w § 4410 zwiększono 
wydatki w kwocie 1 200,00 zgodne z wnioskiem Dyrektora Branżowej Szkoły w Brennie,  



Dział 900 – gospodarka komunalna – w § 6050 zwiększono wydatki o 200,00 na budowę 
oświetlenia ulicznego, w § 6050 zmniejszono wydatki o 1 660,00 w ramach zmiany 
przedsięwzięcia Funduszu  Sołeckiego w Radomyślu, 
Dział 921 – kultura – w rozdz. 92195 w § 4210 – zwiększono wydatki w kwocie 3 660,00zł. na 
zadanie w ramach FS „Doposażenie wigwamu w miejscowości Radomyśl”, w § 4210 zmniejszono 
wydatki o 2 000,00 zł. w ramach rezygnacji z „Doposażenia wigwamu w Radomyślu”, oraz 
zmniejszono o 1660,00 zł. rezygnując z zadania „ oświetlenie drogowe”. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag i zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 8 
 
Ad. pkt. 3. 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski zapoznał zebranych z treścią pism jakie wpłynęły do 
biura rady  w okresie międzysesyjnym od: 
1/ Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie  w sprawie ustaleń dotyczących zimowego utrzymania 
dróg we sezonie zimowym 2018/2019, 
2/ Komisarza  Wyborczego w Lesznie w sprawie ustalenia terminu I sesji Rady Gminy Wijewo 
kadencji 2018/2023, 
3/ wniosek Państwa Zbierskich o zmianę przeznaczenia działki, który został  chwilowo wycofany 
przez zainteresowanych, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wnioskowana działka jest umiejscowiona na terenie 
przeznaczonym pod siedlisko. Jest to grunt klasy III , który pod budowę wymaga odrolnienia, 
4/ Wojewody Wielkopolskiego w sprawie planowanej kontroli GOPS w Wijewie, 
5/ Komunalnego Związku Gmin Regiono Leszczyńskiego informujące o dokonanych zmianach 
w statucie związku, 
 
Ad. pkt. 4. 
 
Radna Pani Danuta Leśna -  kiedy jest planowanie równanie dróg, ul. Chłapowskiego wymaga 
pilnej naprawy,  
Radna Pani Urszula Rimke – w Brennie jest też potrzeba równania, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński  - mamy przygotowaną umowę, należy ustalić zakres robót na 
poszczególnych wsiach, 
Radna Pani Danuta Leśna – pytałam wczoraj P. Józefczaka i nic nie wiedział na ten temat. Przy 
ostatnim równaniu ilość dróg była okrojona, nie wszędzie równano, 
Wójt -  należy wskazać miejsca gdzie należy dokonać równania, 
Radny Pan Henryk Rygusik – jeśli chodzi o Potrzebowo to należy wyrównać wszystkie drogi, na 
wiosnę nie zostały zrobione wszystkie a zawsze były równane 2 krotnie. Ludzie pytają i nie wiem 
co odpowiadać. Zawsze równaliśmy  również drogi dojazdowe do mieszkających na polach. 
Należy wrócić do wcześniejszych zasad. 
Radny Pan Józef Pukacki – uważam, że należy na ten cel przeznaczyć większą pulę  pieniędzy. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – ważna jest współpraca z sołtysami i ustalenie prawidłowego 
harmonogramu potrzeb, 
Radna Pani Barbara Górna – Szulc – zwróciła się z zapytaniem, kiedy nastąpi rozpoczęcie remontu 
sali i od kiedy będzie niedostępna do użytkowania, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – harmonogram prac jest tak ustalony, że sala będzie dostępna 
do końca roku i będzie można korzystać, 
Radny Pan Edwin Wojciech – chodzą głosy, że sklep masarniczy ma być zlikwidowany ponieważ 
cała budowla będzie burzona,  



Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński  -  gmina nie posiada takich informacji. Decyzje o rozbiórce 
wydaje sarostwo powiatowe. 
Przewodniczący obrad -  stwierdził, że nie wszystkie drogi są zrobione ponieważ równiarka jest 
lekka i aby zrobić dany odcinek wymaga więcej czasu, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński  – w Miastku droga jest zrobiona dobrze, często tam jeżdżę 
i jej stan jest zadawalajacy. Potrzebowo ze względu na specyfikę terenu wymaga częstszej 
naprawy. Rozmawiałem z P. Henrykiem na temat naszej równiarki , zadeklarował podjęcie próby 
remontu naszej równiarki i będzie w dyspozycji Zakładu Komunalnego. Ze względu na ilość dróg 
wymagających równania może trzeba zastanowić się nad zakupem innej bardziej sprawnej. 
Radny Pan Henryk Rygusik – aby uzyskać dobry efekt na drodze należy zsynchronizować 
odpowiednie warunki tak pogodowe jak i zapewnić uprawę po zakończonym równaniu. 
 
Ad. pkt.  5 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział 
i zakończył obrady. 
 
 
                                                                                               Przewodniczący obrad 
 
                                                                                                 Edwin  Wojciech  
 
 
 


